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„Să vă iubiţi unul pe altul! Precum Eu v-am iubit pe voi, aşa şi voi 
să vă iubiţi unul pe altul!” (Ioan 13, 34) 

VIAŢA CREŞTINĂ 
 

reizeci si opt de ani slăbănogul din 
Evanghelia de astăzi a stat  lângă 
Poata Oilor, aşteptând tulburarea apei. 

Oricine şi-ar fi pierdut poate nădejdea, după 
atâta vreme de aşteptare. Domnul însă cau-
tă mai întâi la credinţa lui. Pentru că, ce 
altceva este aşteptarea aceasta atât de înde-
lungată, dacă nu credinţa într-o minune venită 
de la Dumnezeu?![…] 
     Slăbănogul acesta, vreme de treizeci şi 
opt de ani, L-a aşteptat pe Hristos să-i dăru-

iască vindecarea. Cât s-o fi rugat el în tot 
acest timp, ca să reziste în aşteptarea Sa! 
Cât o fi chemat el Numele lui Dumnezeu 
pentru a-l milui! Insă toată această aştep-
tare, toate aceste rugăciuni i-au fost în-
cununate cu venirea Mântuitorului Însuşi la 
el, pentru a-i dărui minunea ridicării din 
boală. 
     Noi, când ne rugăm, de multe ori suntem 
aşa de slabi, încât atunci încercăm să ne 
adresăm lui Dumnezeu cu un fel de listă, o 

listă contabilă, cu nevoile noastre, şi abia 
mai târziu, dacă mai avem timp sau dacă ne 
mai aducem aminte, mai spunem şi: Mulţu-
mesc, Doamne! Să încercăm alt fel să ne 
rugăm Lui; când mergem la lucru, când ne 
sculăm dimineaţa, să spunem: Mulţumesc 
Ţie, Doamne, că m-ai trezit încă odată, că 
nu mi-a fost patul groapă. Îţi mulţumesc 
Ţie, Doamne, că mă menţii în viaţă. Pentru 
păcatele mele trebuia să fiu mort de mult. 
Iar apoi să spunem: Doamne, ai grijă de 
mine, toate necazurile mele le pun la pi-
cioarele Crucii Tale.  
     Daca rugăciunea o facem aşa, atunci ha-
rul vine mai repede şi primim şi noi vindecare 
de ale noastre. Vrem de multe ori să apăsăm 
pe buton şi să ne vină toate darurile de la El, 
dar El, când ne vede că suntem neputincioşi, 
ne îngăduie şi ne dă ceea ce noi nu merităm. 
Să lăsăm să se audă, măcar din când în 
când, şi glasul conştiinţei noastre, ce ne 
îndeamnă la ridicare din patul zăcerii, 
către Dumnezeu. Conştiinţa nu este glasul 
meu, al ştiinţei mele, al calităţilor mele sau al 
talentului meu extraordinar, ci este glasul lui 
Dumnezeu din mine. El se face scăldatoare 
a Siloamului, piatră de hotar între mine şi 
veşnicie, pentru a ne reaşeza sănătoşi în 
Împărăţia lui Dumnezeu.  
 
     Aceasta este binecuvântarea cea mare a 
Duminicii de astăzi! Hristos ne arată că 
sănătatea cea mai de preţ este aceea de 
a-L identifica pe El ca Mântuitor şi 
Dumnezeu al vieţii noastre şi că, oricât de 
bolnavi şi de însinguraţi am fi, El stă întot-
deauna la „poarta inimii noastre”, ca altădată 
la Poarta Oilor, şi ne aşteaptă să ne 
dăruiască vindecare. 
 

(Înaltpreasfinţitul Laurenţiu Streza 
Mitropolitul Ardealului) 

cum uite de câte feluri sunt feri-
cirile, ca să înţelegi de câte 
feluri sunt sfinţii.  

     Dacă ai citi câteva rânduri din Sfântul 
Ioan Gură de Aur, ai descoperi în el un 
orator aşa cum nu vei auzi în nicio facultate 
de jurnalism şi nici într-un Parlament de azi. 
Sfântul Ioan Gură de Aur era atât de activ, 
încât erau patru scribi care trebuiau să 
noteze ceea ce vorbea el. Scrierile acestui 
mare sfânt, care a fost pe rând: fiul unui 
general roman, apoi student la drept în Anti-
ohia, călugăr, patriarh al Constantinopolului 
şi la urmă mucenic, exilat de episcopii şi îm-
părăteasa acelei vremi (începutul sec. V) 

pentru francheţea şi iubirea lui de dreptate, 
alcătuiesc vreo 20 volume academice, şi 
acestea sunt doar o parte care s-au păstrat. 
     Sfântul Efrem Sirul, călugăr şi el, este 
unul din cei mai mari poeţi pe care i-a avut 
lumea, dacă e să mă exprim în limba de lemn 
a vremii, imnele lui sunt covârşitoare, chiar şi 
pentru un ateu, pentru că sunt neomeneşte 
de frumoase. Sfântul Grigorie de Nyssa era 
unul din cei mai erudiţi oameni ai vremii sale, 

de altfel ca şi fratele său, vestitul Vasile cel 
Mare. Grigorie este autorul unui extraordinar 
tratat de antropologie, scris în veacul al IV-
lea, dar care uimeşte şi astăzi. 
     Sfântul Vasile, pe lângă faptul că a fost un 
mare călugăr, întemeietor de obşti, a fost un 
administrator de excepţie, înfiinţând celebrele 
pe atunci aziluri, spitale, cantine şi case 
pentru săraci, denumite vasiliade.” 

(Ieromonah Savatie Baştovoi) 
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are este sărbătoarea de astăzi, 
căci astăzi cinstim pe cel dintâi 
şi cel mai mare împărat creştin, 

pe Sfântul Constantin şi mama sa, Elena, 
cei „întocmai cu Apostolii”. Ei sunt apos-
tolii creştinismului din secolul IV. Prin ei a do-
bândit libertate Biserica întemeiată de Hris-
tos, propovăduită de Sfinţii Apostoli şi apă-
rată cu jertfă, cu suferinţă şi cu sânge de 
mulţimea martirilor. Prin ei, Duhul Sfânt a 
extins Biserica, a întărit Ortodoxia în lume, a 
avut loc primul Sinod Ecumenic, s-a compus 
prima parte din Crez şi a fost dat anatema 
Arie cu învăţătura şi ucenicii lui. Prin Sfinţii 
Constantin şi Elena s-au deschis şi zidit în 
Imperiul roman mii de biserici, s-a aflat la 
Ierusalim Sfânta Cruce şi s-au zidit numeroa-
se locaşuri de închinare la Locurile Sfinte. 
     Să nu uităm, însă, ce mare rol a avut 
Sfânta Elena, la creşterea, formarea şi 
sfătuirea fiului ei, Constantin. După Hristos 

şi Biserică, mama este aceea care dă educa-
ţie creştină fiilor ei. Sfânta Elena a dat viaţă, 
educaţie şi îndemnuri bune fiului ei. Datorită 
mamei sale a ajuns el cel dintâi împărat creş-
tin, Sfânt şi „întocmai cu Apostolii”, tare în 
credinţă, apărător al Bisericii, viteaz în războa-
ie, eliberator al creştinilor persecutaţi pentru 
Hristos şi ctitor al primului imperiu creştin şi a 
nenumărate biserici. [...] 
Deci, şi noi, să apărăm cu bărbăţie dreapta 
credinţă a Bisericii noastre Ortodoxe. Ţineţi la 
Biserica lui Hristos, iubiţi sfintele slujbe, as-
cultaţi de păstori şi de mai-marii noştri rânduiţi 
de Dumnezeu.  
     Să rugăm pe Sfinţii Împăraţi Constantin şi 
Elena şi prin ei pe marele Împărat Iisus Hris-
tos, să rânduiască pace în lume, domni şi 
conducători înţelepţi peste popoare, întăritori 
ai dreptei credinţe, păstori vrednici de Evan-
ghelie şi mântuire sufletelor noastre.”  

(Arhim. Ilie Cleopa) 

Contact: Pr. Marius-Ionuţ Tabarcea, Tel. 0745776456, mail: parohia.poienita@yahoo.ro, web: poienita.mmb.ro, facebook.com/parohiapoienita 

n viața creștină toate faptele bune își 
au izvorul în dragostea infinită a lui 
Dumnezeu față de lume, care trimite 

pe Fiul Său să o mântuiască. Dragostea este 
criteriul văzut după care se cunosc adevărații 
creștini, criteriul după care vom fi judecați.  
De altfel, „Dumnezeu este iubire” (I Ioan 4, 
8).  
     În mijlocul frământărilor de azi, creştini 
fiind, trebuie să lucrăm în așa fel ca cei ce ne 
văd, prieteni sau dușmani, să se însuflețeas-
că de dragoste față de Hristos și să se simtă 
atrași de viața Lui, determinându-le voința 
spre fapte bune. 
     „Întru aceasta vor cunoaște toți că 
sunteți ucenicii Mei, dacă veți avea 
dragoste între voi”(Ioan 13, 35). Felul nos-
tru de fi, modul de a lucra, de a gândi și de a 
vorbi, dragostea de aproapele, pacea și 
dreptatea, îngăduința și răbdarea, buna rân-
duială sunt cartea noastră de vizită, a trăirii 
noastre creștine. Întreaga noastră viață tre-
buie să descopere trăirea noastră interioară 
în Hristos, să fie dovadă vie a prezenței lui 
Hristos la cârma minții și inimii noastre. 
     Lumea contemporană este o lume nouă 
pe care nu o mulțumesc vorbele, care do-
rește ceva mai mult, care cere fapte în sen-
sul celor afirmate de creștini. Se cer mai mult 
ca oricând astăzi fapte bune, nu vorbe 
deșarte. Lumea de azi caută la faptele vieții 
noastre creștinești mai mult decât la orice 
altceva. Ea vrea să vadă pe Hristos în viața 
noastră și prin noi, să vină la El. 
     Faptele noastre creștinești izvorăsc din 
comuniunea noastră cu Hristos și din solida-
ritate cu aproapele. Cu alte cuvinte să fim 
statornici în credință și dragoste față de 
Dumnezeu și să ne aplecăm cu grijă și să 

ținem seama de interesul celor  încercați și 
mai puțin de egoismul nostru , care ne depăr-
tează de Dumnezeu și semenul nostru. De 
aceea a venit vremea să facem și noi ceea ce 
a făcut samarineanul milostiv, să ne facem 
demni de crezare prin iubirea față de semeni. 
     Să nu trăim izolați și în indiferență! 
Esența duhului creștin este acțiune pură, este 
faptă bună pusă în slujba binelui și fericirii 
aproapelui nostru, care are nevoie de aju-
torul nostru. Suntem mădulare din trupul tainic 
al lui Iisus Hristos, frați ai aceleiași familii 
creștine, numită Biserică. Așa au trăit și lucrat 
primii creștini și s-au impus cu demnitate; din 
lucrarea lor a izvorât viața virtuoasă, care ră-

mâne ca model și ideal pentru noi toți. 
     Credința și faptele bune sunt aripi ale 
sufletului în înalțarea sa către Dumnezeu. 
Pentru mântuire, omul, prin voință, pune par-
tea sa – credință, fapte bune – care se com-
pletează cu partea pe care o pune Dumnezeu 
– harul Său. Mântuirea este scopul vieții 
creștine, și se realizează prin unitatea de 
credință, fapte bune și har dumnezeiesc. Omul 
prin căutarea credinței adevărate și lucrarea 
faptelor bune își croiește drumul din această 
viață către Dumnezeu. 
 

Pr. Ovidiu Constantin Drîmbu 
Parohia Lespezi, Protopopiatul Pașcani 

„ ”


